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От Валерия Дончева, общински съветник от групата на БСП 

Относно: Система за управление на отпадъците - регион Велико Търново

Уважаеми г-н Кмет,

През 2016 г. е открита Регионалната система за управление на 
отпадъците по проект на оперативна програма „Околна среда 2007 - 2013“. 
Стойността на проекта е 33.4 млн. лв., от които собствен принос -  2.8 млн. 
лв. Община Велико Търново е бенефициент на проекта в партньорство с 
общините Г. Оряховица, Лясковец, Стражица, Елена, Златарица и 
Сдружение „За чисти селища“. Целта на проекта е екологосъобразното 
третиране на смесено събраните битови отпадъци, както и на разделно 
събраните отпадъци за 170 хил. жители на територията на шестте общини. 
По проект са предвидени изграждането на 3 бр. клетки за депото за неопасни 
битови отпадъци, от които е построена единствено клетка №1, както и 
постройка, съоръжения, паркинг, площадки, пътища на площ от 165 хил. 
кв.м. През същата година Община В. Търново подписва договор за избор на 
оператор за експлоатация и стопанисване на РСУО в регион В. Търново с 
ДЗЗД „Регионално депо — Велико Търново 2015“ за срок от 5 години. 
Основните дейности, които трябва да извършва фирмата изпълнител според 
договора са: приемане на отпадъците по кодове; сепариране на
рециклируемите отпадъци; отделяне и изпращане за оползотворяване на 
модифицирано гориво от отпадъци (RDF); оползотворяване чрез



компостиране на зелени отпадъци и на хранителни и биоразградими 
отпадъци; депониране в клетка № 1. Този договор изтича само след 1 година, 
а едва 4 години след отваряне на депото единствената клетка е вече пълна. 
Затова е необходимо да потърсим отговорите на някои въпроси. А именно:

1. Какво е количеството битов отпадък на населението на община В. 
Търново, което се извозва в регионалното депо на година? (или 
поне за последната -  2019 година)?

2. Какъв е капацитета на клетка № 1 ? Колко от капацитета на клетката 
е запълнен?

3. Извършва ли община В. Търново проверки на място, в 
регионалното депо? Установила ли е нарушения при третирането 
на отпадъци, съгласно КР? Отделят ли се рециклируемите 
отпадъчни материали, отпадъците за компостиране и тези за 
производство на RDF според КР?

4. Какво е разпределението на битовия отпадък, който влиза в 
регионалното депо след неговото третиране в % съотношение -  
отпадък за рециклиране, отпадък за изгаряне, отпадък за 
компостиране, отпадък за депониране?

5. Каква е съдбата на клетки №2 и №3? Каква е причината да не бъдат 
изградени ?

6. При 100 % реализиране капацитета на единствената клетка, къде 
ще се извозват битовите отпадъци на Велико Търново (а и на 
останалите 5 общини) ?

Очаквам Вашия устен отговор с приложените към него материали.

С Уважение:.

В. Дончева


